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Hallo allemaal, hartelijk welkom hier in ’t Weetpunt.  

Met name de vertegenwoordigers van  

?? gemeente? Wethouder? Raadsleden?  

de Vereniging Arboretum Munnike Park 

SN&L-ZW, 

de Werkgroep Schoolgidsen 

de WG kinderactiviteiten (ook IVN Scharrelkids 

genoemd) 

de WG Flora en Fauna Zwijndrechtse Waard !! 

de vertegenwoordiging van hotel ARA 

de gastvrouwen en – heren van ‘t Weetpunt 

en last but not least: Cees de Baat. Wat zouden we 

moeten zonder hem?  

Met andere woorden: Burgers, Boeren en Buitenlui – 

hartelijk welkom. 

Voor wie het niet weet: mijn naam is Jacques Rozendaal. 

Eigenlijk ben ik alleen van de website, maar er komt ook 

wel eens wat anders op mijn pad 

 

We zijn hier in ’t Weetpunt. Dit gebouw staat hier sinds 

1989. 34 jaar al weer. Schuilplek voor vrijwilligers die hier 

het Arboretum onderhouden, en zeker ook een plek in de 

Zwijndrechtse Waard, waar we kennis over en liefde voor 

de natuur proberen over te dragen aan wie het maar horen 

wil. Opkomen voor groen, de natuur, voor het klimaat, 

lijkt – de uitkomst van de afgelopen verkiezingen in 

aanmerking genomen – een hachelijke zaak. 

 

Heeft u wel eens gehoord van het begrip cognitieve 

dissonantie? Ik zal het uitleggen. 
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Klimaatactivisten beschimpen en natuurbeschermers niet 

au sérieus nemen heeft veel weg van een nationale hobby. 

 

Er is een berg aan wetenschappelijk bewijs over de 

schadelijke gevolgen van klimaatverandering, maar je ziet 

zelfs de meest verstandige mensen in een ‘ho ho, geen 

paniek’-reflex schieten en de wetenschap terzijde 

schuiven. Wat zijn dat voor – verstandige - mensen?  

 Het zijn mensen die hun mobieltje gebruiken om boze 

tweets te versturen, maar het lijkt ze te ontgaan dat zo’n 

mobieltje alleen mogelijk is dankzij honderden jaren aan 

wetenschappelijke kennisvergaring. 

 Ze zouden hun vervuilende vliegreizen niet kunnen 

maken zonder de buitengewoon complexe wetenschap 

die aan luchtvaart ten grondslag ligt.  

 Ze zouden voor een flink percentage allemaal al dood 

zijn, als de medische wetenschap de afgelopen 

eeuwen niet zo’n vlucht had genomen.  

 En toch, als die wetenschap dan een boodschap brengt 

die zij niet willen horen, schieten ze in de 

ontkenningsmodus. Gaan ze activisten bespotten die 

niets anders doen dan vragen om te handelen naar die 

wetenschappelijke inzichten. 

 

Cognitieve Dissonantie. Tegen beter weten in. 
(Met dank aan Jamal Ouariachi, columnist in Trouw 9 april) 

 

Iets dergelijks speelde zich af in 1991 rond de Hooge 

Nesse, op de grens van de gemeente Heerjansdam en 

Zwijndrecht. Het Provinciaal Afvalbedrijf Zuid-Holland had 
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een plan tot afvalberging in de Hooge Nesse Polder. Dat 

lokte bij de bewoners langs de Lindtse Dijk en omgeving 

stevige protesten uit, waarbij een grote berg huisvuil op de 

stoep van het gemeentehuis van Heerjansdam het meest 

opviel. De Afvalberging ging niet door, het slibdepot wel. 

 

Dat de afvalberging niet doorging was in belangrijk mate te 

danken aan de STICHTING SCHONE NES. Er was 

massaal verzet vanuit de bevolking van HJD en 

Zwijndrecht. De beide gemeenteraden waren ook tegen de 

vuilnisbelt. Dus als u zich afvraagt waar de naam van het 

gebouw – de Schone Nes - vandaan komt… Daarvandaan 

dus. Op de website van SN&L-ZW kunt u hun 

nieuwsbrieven nog eens nalezen. Ze verschenen meer 

dan 30 jaar geleden, maar zouden zo maar vandaag 

geschreven kunnen zijn. 

 

Een veelgehoord begrip in deze tijd is biodiversiteit.  

Nou, hier in het ARBORETUM staan 200 verschillende 

boomsoorten - uit de hele wereld.  

Best wel divers. In eerdere EXPO’s besteedden we er al 

aandacht aan: denk o.a. aan die van de Groene Daken, 

die over INSECTEN. De Hooge Nesse, en alles wat er 

mee samenhangt is in dit verhaal buitengewoon 

actueel. De Zwijndrechtse Waard is maar een klein plekje 

op de wereldkaart. Maar op dit kleine plekje zijn – als je er 

oog voor hebt – mooie plekjes groen – zeg maar natuur – 

te vinden. Niet alleen hier bij ’t Weetpunt, ook in het 

Sandelingengebied, het Waalbos en, daarvoor zijn we hier: 

ook op de Hooge Nesse. Een hotspot van diversiteit. 
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In de folder bij deze EXPO wordt kort uitgelegd waarom de 

Hooge Nesse zo bijzonder is.  

Het begon voor mij allemaal op een van de koudste dagen 

in maart 2013. Met de officiële opening van de Hooge 

Nesse voor het publiek en een boomplantdag waarbij maar 

liefst 2 schoolklassen mee deden. Er waren ruim 

voldoende schoppen en boompjes. Ondanks kou en 

sneeuw was de stemming opperbest.  

Daarvoor was er al op 5 juni 2010 een ‘gebruikers-dag’, 

met de vraag aan voorbijgangers wat er met het gebied 

zou kunnen gebeuren. 

 

Wij, hier bij de S N & L – Z W, maken ons al langer dan 35 

jaar zorgen om de kwetsbaarheid van landschap en natuur 

in de Zwijndrechtse Waard. Met de Hooge Nesse kregen 

de bewoners van Zwijndrecht e.o. een mini wildernis in de 

schoot geworpen. Een slib depot. Ongeschikt voor 

woningbouw, ongeschikt voor wegen aanleg. Onverwacht 

wel geschikt als plek voor “natuur”. 

 

Wat moesten we er mee? Natuurliefhebbers als Ron 

Stevense en sportliefhebbers als Hans Bakker hebben 

doorgezet. Er is veel gebeurd. Het voert nu te ver om de 

hele geschiedenis van de Stichting Hooge Nesse 

Veerplaat op te rakelen. Het was en is - nog steeds - zeker 

niet altijd rozengeur en maneschijn. Maar, het speelbos, 

de bootcamp route, het beachveld, de beweegtuin, het 

Frisbee Golf parcours, het duurzame gebouw…het 
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vrijwilligerswerk van de WG Natuurbeheer,…. we moeten 

het hier wel noemen. 

 

De EXPO die we hier vandaag openen, toont materiaal uit 

de beginperiode dat ons motiveerde om iets met het 

gebied te doen, hoewel we niet goed konden overzien 

waar we mee te maken zouden krijgen. 

 

Bij de keuze om afbeeldingen al dan niet grote te drukken, 

ontdekte ik opnieuw dat je ‘niet weet wat je ziet’. 

Gelukkig heeft Ron me een eind op weg geholpen om de 

namen bij de afbeeldingen juist weer te geven. Schoolgids 

Geno en haar man hebben gepuzzeld op de namen van 

paddenstoelen. Naamgeving en herkenning daarvan is iets 

specialistisch, wist ook schoolgids Bruin Moes me te 

vertellen. 

 

In deze EXPO ontbreekt veel. Het sportieve deel van het 

gebied Hooge Nesse Veerplaat, dat er ook is, komt niet 

aan bod. Over het duurzame gebouw houden we ons stil.  

Het bekijken van deze EXPO biedt geen oplossing voor de 

problematiek die er was en nog steeds is. Deze EXPO is 

wel een aansporing om er te gaan kijken en te genieten. 

Het is als het ware een tipje van de sluier en om te weten 

wat er achter zit, moet je op de Hooge Nesse gaan kijken. 

Speciaal voor deze EXPO werden een tweetal filmpjes uit 

de mottenballen gehaald. De ene gaat over die bewuste 

boomplantdag. De andere geeft nog meer beelden van wat 

je tegen kan komen op de Hooge Nesse dan welke we hier 

exposeren. 
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Wat mij betreft - genoeg gesproken. 

 

Hoog tijd voor het officiële moment: De onthulling van het 

stoepbord met de poster. In ons midden zijn twee 

personen die dat voor ons willen doen. Zij onthullen het 

stoepbord dat we buiten zetten tijdens openingstijden van 

’t Weetpunt. Wethouder van Dongen en Cees de Baat. 

 

Hier is dat stoepbord. Verborgen onder de vlag van ’t 

Weetpunt. Door die vlag er af te halen, onthullen we de 

poster van de EXPO. Dat bord moet vervolgens worden 

buiten gezet. Mag ik uitnodigen? 

 

We tellen af: 5 – 4 – 3 – 2 – 1. Ja! (Applaus.!) 

Hiermee verklaren we de EXPO voor geopend. 

Kijk op uw gemak rond. Er zijn versnaperingen..  

Kom gerust nog een keer terug, tot en met november 

houden we deze expo in stand.  

Vergeet niet de folder mee te nemen, daarop staan ook de 

openingstijden. Allicht handig. Dank u wel. 


